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BIJEENKOMST 
Vastgesteld 26 oktober 2017 

Op woensdag 11 oktober jl. vond in Brussel de interparlementaire 
commissiebijeenkomst plaats van de Constitutionele Commissie (AFCO) 
van het Europees Parlement over «de Toekomst van Europa; Visies op de 
voorstellen van het Europees Parlement en het Witboek over de Toekomst 
van Europa van de Europese Commissie. Namens de vaste commissie 
Europese Zaken van de Tweede Kamer namen de leden Anne Mulder 
(VVD) en van Ojik (GroenLinks) deel. De heer Buisman, adjunct-griffier 
Europese Zaken verzorgde de ambtelijke ondersteuning. 

De delegatie brengt als volgt verslag uit. 

Algemeen 

De interparlementaire commissiebijeenkomst had tot doel om het rapport 
«Improving the functioning of the European Union building on the 
potential of the Lisbon Treaty» van rapporteurs Bresso (S&D) en Brok 
(EPP) en het rapport van rapporteur Verhofstadt (ALDE) «Possible 
evolutions and adjustments of the current institutional set up of the 
European Union» alsmede het Witboek over de toekomst van Europa van 
de Europese Commissie te bespreken en de visie te horen van de 
nationale parlementariërs. Op de conferentie, onder voorzitterschap van 
Danuta Hübner, waren leden van de AFCO commissie in het Europees 
Parlement alsmede vertegenwoordigers uit een aantal nationale parle-
menten aanwezig. 

Opening 

Na een hartelijk welkomstwoord van AFCO commissie voorzitter Hübner 
kreeg Minister voor Europese Zaken van Estland, voorzittend land van de 
Europese Unie, Maasikas het woord. Hij wees op het punt van het 
betrekken van de burgers van de Unie bij de ontwikkelingen van de 
Europese Unie. De Europese Unie dient geen zondebokfunctie te krijgen. 
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De Europese Raad moet zijn rol ook spelen in de ontwikkeling naar een 
efficiëntere Unie. 

Hierna kreeg vicevoorzitter van de Europese Commissie Dombrovskis 
het woord. Hij legde de nadruk op de ontwikkeling en de verdieping van 
de Economische en Monetaire Unie (EMU). Op 6 december 2017 wordt 
naar verwachting nieuwe regelgeving gepresenteerd voor een verdere 
uitwerking van eerdere voorstellen van de Europese Commissie ten 
aanzien van de Eurozone. Dhr. Dombrovskis moest zich na drie kwartier 
verontschuldigen. Dhr. Brok en dhr. Verhofstadt waren niet aanwezig om 
hun respectievelijke rapporten in te leiden tijdens de opening van deze 
bijeenkomst. 

Debat 

Na deze inleiding werd er door de aanwezigen gedebatteerd over de 
discussienota’s op het gebied van de EMU, de toekomst van de Europese 
begroting en de discussienota over de sociale dimensie van de Unie. 
Onderwerpen waren bijvoorbeeld de asymmetrische schokken bij een 
economische crisis in de Europese Unie en de wijze waarop de Europese 
financiën duurzaam te maken zijn. 

Het tweede onderdeel van het debat ging over de discussienota’s over de 
toekomst van de Europese defensie en de discussienota over de gevolgen 
van mondialisering in Europa. Hierbij werd door een aantal nationale 
parlementariërs aangedragen dat defensie breder moet worden gezien en 
dat daar ook «veiligheid» onder dient te vallen. Hoe houden we Europa 
veilig was de centrale vraag. Op het gebied van de mondialisering rees de 
vraag hoe Europa ook in de toekomst een speler van wereldniveau te 
laten zijn in een veranderende wereld, met bijvoorbeeld de opkomst van 
de Chinese economie. 

Slot 

Het debat werd afgesloten met conclusies van vicepresident van het 
Europees Parlement McGuinness, verantwoordelijk binnen het Europees 
Parlement voor de relaties met de nationale parlementen en door AFCO 
commissie voorzitter Hübner met de oproep om volgend jaar oktober een 
zelfde interparlementaire commissiebijeenkomst te organiseren over 
hetzelfde onderwerp, de toekomst van de Europese Unie. Op dat moment 
zal vermoedelijk meer duidelijkheid bestaan over de contouren van de 
uittreding van het Verenigd Koninkrijk, waardoor de discussie mede 
gevoerd zou kunnen worden over de nieuwe relatie tussen de Europese 
Unie en het Verenigd Koninkrijk. 

De delegatie,
Anne Mulder
Van Ojik 

De griffier van de delegatie,
Buisman
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